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Den 28. februar 2020 

 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. S 731 stillet den 20. februar 2020 af Mai Villadsen 

(EL). 

Spørgsmål nr. S 731 

”Vil ministeren redegøre for, om ministeren finder, at det danske netværk af marine beskyttede 

områder er repræsentativt og/eller sammenhængende, jf. Aichi-mål 11 samt 

havstrategidirektivets artikel 13, stk. 4?” 

 

Svar 

Det eksisterende netværk af beskyttede havområder udgør ca. 19 % af det danske havareal. Ifølge 

Aichi mål 11, som blev vedtaget som et mål under biodiversitetskonventionen i 2010 fremgår det, 

at 10 % af hav- og kystområder skal udpeges som beskyttet område. Der skal især udpeges 

områder, som er vigtige for ”biologisk mangfoldighed og økosystemtjenester, beskyttet gennem 

effektivt og ligeligt forvaltede, økologisk repræsentative og velforbundne systemer af beskyttede 

områder og andre effektive områdebaserede foranstaltninger.”  
 

Ifølge havstrategidirektivet skal Danmark sikre, at indsatsprogrammet omfatter ”geografiske 

beskyttelsesforanstaltninger, der bidrager til sammenhængende og repræsentative net af 

beskyttede havområder og i tilstrækkelig grad dækker diversiteten i de enkelte økosystemer.”  
 

I forhold til Kattegat er der udpeget beskyttede områder for den dybe bløde havbund under 

havstrategidirektivet. Det fremgår i en rapport fra Naturstyrelsen om ”Udpegning af 
havstrategiområder i Kattegat” fra 2016, at havstrategiområderne i Kattegat sammen med de 

eksisterende Natura 2000-områder, efter styrelsens opfattelse, er tilstrækkelige til at opfylde 

havstrategidirektivets krav om beskyttede områder i Kattegat. Der er iværksat en proces i forhold 

til at vurdere behovet for supplerende beskyttede områder eller andre tiltag i Østersøen og 

Nordsøen og efterfølgende for Bælthavet. Det faglige grundlag, som Miljø- og 

Fødevareministeriet har fået udarbejdet i den anledning, viser umiddelbart, at der i et vist 

omfang er behov for supplerende beskyttelsesforanstaltninger. I forbindelse med udarbejdelsen 

af det næste indsatsprogram under havstrategien vil der i øvrigt blive foretaget en samlet 

vurdering af behovet for indsatser med henblik på at opnå god miljøtilstand i havmiljøet.  
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